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Helyben

Tisztelt Elnök Asszony !

„Mikor kapják meg a támogatást a kifizetésre várakozó hízó marha tenyésztők?” címmel a
Házszabály 91 .§-a alapján írásbeli kérdést kívánok benyújtani Gráf József Földművelésügyi és
Vidékfejlesztési Miniszter Úrhoz .

A választ írásban kérem !

Tisztelt Miniszter Úr !

Fogadóórámon hízó marha tenyésztéssel foglalkozó csalódott gazdák kerestek fel . Elmondták, hogy
több időpont módosítás után is hiába várnak az őket megillető támogatásra. Az ily módon pórul járt
gazdák szinte valamennyien azok közül kerülnek ki, akik a vitatható körülmények között kijelöl t
2006-os bázisévhez viszonyítva növelték állatállományukat, ezért korrekciót kértek . Amint az a
gazdakörökben gyakran hallható, meghökkent ő módon épp azoknak lett eddig kifizetve a támogatás ,
akik nem kérték a korrekciót . Több kifizetésre váró tenyésztő véleménye szerint ebben a körbe n
található a legtöbb spekuláns, akik valamilyen módon hamarabb megtudván, hogy bázisév van ,
rengeteg marhát vásároltak fel . Ezen állományok nagy részének azóta nyoma sincs, ám a támogatás t
mégis ezek után kapják az élelmesebbek. Említésre méltó az is, hogy a gazdák nagy része elmondta : a
többi uniós ország szarvasmarha tartói magyar átlagos társaikkal ellentétben nagyon is tisztában volta k
a bázisév jelentőségével, az érintett időszakban ezerszám vitték a magyar szarvasmarhát külföldre .

A korrekció lehetőségével élő gazdák azt is elmondták, hogy szeptember óta még csak határozatu k
sincs a számukra megítélt korrekció mértékér ől . Az érintettek többsége mára lehetetlen helyzetbe
került, állományát a legnagyobb nehézségek árán sem képes sokáig ellátni, ugyanakkor má r
hitelfelvételi lehetőségeik is alaposan megcsökkentek, miután az őket folyamatosan hátrányosan érintő
intézkedések, a kifizetések állandóvá vált késlekedése miatt gyakorlatilag tejesen ellehetetlenültek .

Tisztelt Miniszter Úr !
Mikor fizetik ki az érintetteknek az elmaradt hízó marha támogatást ?
Milyen elvek szerint történik a bázisév megállapítása és „kihirdetése” hazánkban és más államokban ?
Hogyan változott a magyar szarvasmarha állomány s azon belül a hízó marha állomán y
Magyarországon az elmúlt 5 évben ?

Várom megtisztel ő válaszát .

Budapest, 2008 . június 2 .

Erdős Norbert
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